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سرمقاله

کمیته حقیقت یاب گنگره آمریکا و 
ترامپ 

ادامه از صفحه یک
تا حدودی تورم را کنترل کند ولی ، بعد از شیوع 
آورد  بوجود  درکشور  لازم  تعادل  نتوانست  کرونا 
بخشی از بهم خوردن تعادل، ناشی از بی توجهی 
ترامپ به کرونا و یکدندگی و تندروی  در برخورد 
با چین و موارد دیگر بود این مسئله ،  به افزایش 
از  رای دهندگان ختم شد   نارضایتی در بخشی 
تا جائیکه ترامپ بعد از دو قطبی کردن شدید و 
عمیق بین آمریکایی ها، موفق نشد رای لازم را برای 
ورود دوباره به کاخ سفید به دست آورد و بنا بر 
نهادینه  وی  وجود  در  که  شیفتگی  خود  روحیه 
بر  انتخابات  ،  نتیجه  اعلام  ساعات  اولین  از  بود 
طبل تقلب نواخت و شیپور اعتراض را به صدا در 
آورد و از یک سو ، با شکایت های زیاد در محاکم 
قضایی و مراجع حقوقی در ایالت های مختلف  به 
کمک وکیل اختصاصی رودی جولیانی  و از دیگر 
سفید  از  اکثریت  که  طرفدارانش  تحریک  سو، 
پوستان نژاد پرست و ضد حقوق بشر بودند هر 
روز صدای اعتراض را بلندتر و بر تنش در جامعه 
آمریکا افزود  تا جائیکه در ششم ژانویه ۲۰۲۱ روزی 
که قرار بود  گنگره آمریکا در مورد نتیجه انتخابات 
اعلام نظر کند ترامپ  طرفداران افراطی خودش را 
تحریک کرد  و آن ها هم با حمله به گنگره جنایت 
این  تحقیق  هیات  بطوریکه  آفریدند  وحشتناک 
حمله را تهدیدی بزرگ برای دمکراسی قلمداد کرد 
که می توانست  جان اعضای مجالس قانونگذاری 
آمریکا را به خطر اندازد. بتدریج سکه ترامپ از رونق 
افتاد تا جائیکه در انتخابات میان دوره ای گنگره 
که در نوامبر ۲۰۲۲ انجام گرفت موفق نشد تعداد 
زیادی از  نامزدهای مورد حمایتش را وارد مجلس 

نمایندگان و سنا بکند.
اکنون کمیته حقیقت یاب گنگره برای بازسازی 
وجاهت آمریکا بر آن شد تا ترامپ را از  هر گونه 
در  وی  نامزدی  از  مانع  و  کند  منع  مسئولیتی 
انتخابات ریاست جمهوری در دوره بعد بشود در 
حالیکه ترامپ از چندی قبل نامزدی خودش را برای 
انتخابات آینده رونمایی کرد. آنچه مهم است اینکه 
ترامپ نماینده بخشی  از سفید پوستان جامعه 
آمریکا است که به او رای دادند و هنوز هم وی 
ریاست جمهوری  برای  فرد  ترین  با صلاحیت  را 
آمریکا می دانند و حاضر نیستند به سادگی از وی 
عبور  کنند و تا حمله مجدد به نمادهای دمکراسی 
طرفداران  این  با  گنگره  دارند  آمادگی  آمریکایی 
چه خواهد کرد ؟ اگر ترامپ نتواند نامزد ریاست 
جمهوری بشود و یا نامزدهای انتخابات بعدی از 
نزدیکان فکری وی نباشند آیا جامعه آمریکای دچار 
بحران های غیر قابل پیش بینی نخواهد شد؟ شاید 
اکنون زود باشد مورد ارزیابی قرار بگیرد و پاسخ 
دقیق داد. با شناخت و سوابقی که از ترامپ وجود 
دارد از تنش آفرینی دست نخواهد کشید چه بسا 
تنش آفرینی وی به ضرر خودش و جامعه آمریکا و 

دمکراسی ایالات متحده بشود.

خبر

اخبار

بعضی ها از رهبری خواستند تا با 
آمریکا کنار بیاییم

سردار سرتیپ سپهر گفت: اگر تسلیم آمریکا 
شویم آمریکا به تعهدات خود عمل می کند؟ مگر 
ما می توانیم با آمریکایی ها وارد آشتی شویم اینها 

برای نابودی و انقلاب ما برنامه دارند.
پاسدار  سرتیپ  سردار  »انتخاب«؛  گزارش  به 
محمدحسین سپهر گفت که فتنه ۸۸ محصول 
نبود،  کشور  داخل  سیاسی  جریان  دو  اختلاف 
بلکه این فتنه محصول رویارویی ضد انقلاب و 
قسم  دشمنان  رویارویی  محصول  بود؛  انقلاب 
خورده این نظام با مردم متدین و نظام و انقلاب 

ما بود.
 ۸۸ سال  با  امسال  تحولات  مشترکات  به  او 
اشاره و عنوان کرد: امروز دور هم جمع شدیم تا 
با بصیرت افزایی و جهاد تببین بگوییم که حوادث 
امسال چرا اتفاق افتاد و شکل گرفت؟ هرگاه ما 
روی باند پرواز اقتدار و تعالی و توسعه قرار گرفتیم 

دشمن به ما حمله و تهاجم خود را آغاز کرد.
جانشین ستاد نیروهای مسلح همچنین با بیان 
کنار  در  سیزدهم  انقلابی  دولت  استقرار  اینکه 
قوای دیگر و تبعیت از رهبری، انقلاب و نظام 
را پای یک پرواز تعالی بزرگ قرار داده است و 
دشمنان از این وحشت کرده اند و این حادثه را 
برای ما رقم زده اند، گفت: آمریکا در این حادثه 
در یک جنگ بین الملل رسانه ای به باروها و اذهان 
جوانان ما حمله و برخی جوانان را تسلیم تقلب و 

تهمت های خود کرد.
صاحبان  مادران،  و  پدران  به  خطاب  سپهر 
سخن، معلمان و اساتید گفت: به فکر فرزندان و 
به دنبال دشمن شناسی باشیم و با بصیرت، عمق 
مسائل را برای خود تمرین کنیم. جوانان ما در این 
حادثه نیاز به ارشاد و جهاد تبیین دارند و جهاد 

تبیین به گفته رهبری جزو واجبات است.
کرد:  اضافه  مسلح  نیروهای  ستاد  جانشین 
که  بود  جهانی  کشی  وزن  یک  اخیر  حوادث 
و  معاند  غربی  اروپایی،  کشورهای  آن  یکطرف 
انقلاب  ضد  افراد  و  کمونیست  آن ها  کفه  در 
جریان های  تمام  و  بودند  معاند  قومیت های  و 
مخالف و ملت اسلامی در کفه دیگر اما ما در این 

وزن کشی جهانی پیروز خواهیم شد.
سپهر با بیان اینکه در این جریان شاهد هستیم 
که دشمنان در برابر این واقعه دست به اقداماتی 
اما  نیست  اعتماد  قابل  آمریکا  گفت:  می زنند، 
بعضی ها به بزرگان کشور نامه نوشتند و از رهبری 
و مسئولین خواستند تا با آمریکا کنار بیاییم در 
حالی که آمریکا کجا به توافقات خود عمل کرده 
است؟ اگر تسلیم آمریکا شویم آمریکا به تعهدات 
خود عمل می کند؟ مگر ما می توانیم با آمریکایی 
ها وارد آشتی شویم اینها برای نابودی و انقلاب 

ما برنامه دارند.

این شیوه جراحی اقتصادی مشکلات 
را حل نمی کند

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
در مجلس، تاکید کرد: باید برای مدیریت بازار 
غیررسمی ارز تدبیری اندیشیده شود و باید یا ارز 
به آن تزریق شود یا اینکه بتوانیم جلوی خروج 

سرمایه ها را بگیریم.
محمد صالح جوکار در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به نوسانات بازار ارز و راهکارهای مدیریت 
آن، بیان کرد: نباید حوزه اقتصادی کشور به دلار 
وابسته باشد و با نوسان نرخ ارز به تورم و گرانی 
دامن زده شود؛ از سالیان پیش بنا بود تا وابستگی 
کشور به دلار کاهش پیدا کند. نکته اساسی این 
است که دولت یک جراحی اقتصادی انجام داد 
اما در کنار آن تحول ساختار اقتصادی که مورد 

تاکید حضرت آقا بود به طور واقعی انجام نشد.
وی در ادامه با بیان اینکه در حوزه اقتصادی 
باید با نگاهی جامع یک بسته تعریف شود،  اظهار 
کرد: ما نمی توانیم جراحی اقتصادی انجام دهیم 
تغییر  را  اقتصادی کشور  در حالی که ساختار 
ندهیم. یقینا جراحی اقتصادی به این شیوه نمی 

تواند مشکل اقتصادی کشور را حل کند.
رئیس کمیسیون امور داخلی گفت: همچنین 
از  بخشی  تا  شد  نیز سبب  اخیر  های  ناآرامی 
آن  نتیجه  که  شود  خارج  کشور  از  ها  سرمایه 

کمبود ارز در بازار غیر رسمی و رشد تقاضا بود.
وی عنوان کرد: با توجه به کمبود ارز در بازار 
غیر رسمی و بالا بودن میزان تقاضا شاهد افزایش 
نرخ ارز هستیم. از سوی دیگر افزایش پایه پولی 
در سایه نقدینگی در طول سالیان گذشته منجر 

به رشد تورم و گرانی ها شده است.
وی تاکید کرد: در شرایط فعلی، تیم اقتصادی 
موضوعات  این  تمام  به  جدیت  با  باید  دولت 
شورای  مجلس  در  یزد  مردم  نماینده  بپردازد. 
ها،  بانک  بحث  کرد:  تاکید  ادامه  در  اسلامی 
خلق پول و انقباض اقتصادی باید مورد توجه 
بنگاه های  به  را  ما کمتر تسهیلات  گیرد.  قرار 
اقتصادی واگذار کردیم و امروز خود این بنگاه 
برای درمان مشکل  اند.  ها دچار مشکل شده 
گرفته  پیش  دیگری  راهکارهای  باید  اقتصادی 
شود. جوکار گفت: هم مجلس و هم دولت باید 
با همفکری با یکدیگر برای مدیریت بازار ارز گام 
بردارند. مدیریت بازار رسمی ارز در دست دولت 
است اما برای مدیریت بازار غیر رسمی ارز باید 
تدبیری اندیشیده شود و باید یا ارز به آن تزریق 
شود یا اینکه بتوانیم جلوی خروج سرمایه ها را 

بگیریم.

پیش بینی قیمت نفت در بودجه سال 
آینده

مرکز پژوهش های مجلس پیش بینی کرد که 
میزان صادرات نفت ایران در سال ۲۰۲۳ میلادی 
به حدود یک میلیون بشکه در روز برسد و قیمت 

هر بشکه نفت ۷۵ دلار باشد.
به گزارش ایرنا، در این مطلب آمده است: طی 
در  زیادی  اثرگذار  تحولات  میلادی  سال ۲۰۲۲ 
بازار انرژی جهان شکل گرفت که یکی از مهم 
ترین این عوامل مناقشه روسیه و اوکراین است. 
انتظار می رود آثار این تنش ها در سال آینده 
نیز به ویژه با اعمال سقف قیمتی خرید نفت 
روسیه توسط اروپا بر بازار نفت و انرژی سلطه 

داشته باشد.
با وجود این، براساس برآوردها و تخمین های 
مؤسسات بین المللی انرژی، قیمت جهانی نفت 
در سال آینده بیش از ۹۰ دلار خواهد بود. بر 
بیشتر  مرکز،  این  کارشناسان  تحلیل  اساس 
بودجه  در  اوپک  عضو  صادرکننده  کشورهای 
سالیانه قیمت نفت را به طور متوسط بین ۷۰ تا 

۸۸ دلار به ازای هر بشکه پیش بینی کرده اند.
با توجه به روند کاهشی رشد اقتصادی جهان 
به ویژه در روسیه، هند و چین در سال آینده 
و کم شدن رشد تقاضای جهانی نفت، براساس 
المللی  بین  آژانس   ۲۰۲۲ دسامبر  ماه  گزارش 
برای  انرژی، میزان رشد تقاضای جهانی نفت 
سال جاری میلادی حدود ۳/۲ میلیون بشکه در 
روز و در سال ۲۰۲۳ حدود ۷/۱ میلیون بشکه 
در روز افزایش می یابد و میزان تقاضای جهانی 
نفت در سال آینده حدود ۶/۱۰۱ میلیون بشکه در 

روز پیش بینی شده است.
براساس پیش بینی های ارایه شده از قیمت 
جهانی نفت در سال آتی میلادی و با در نظر 
نفت  بشکه  هر  قیمت  تحریم،  شرایط  گرفتن 
نیز معادل ۷۵ دلار در نظر گرفته می شود. در 
این صورت انتظار می رود درآمدهای حاصل از 
فروش نفت به حدود ۳/۲۷ میلیارد دلار برسد 
که قاعدتاً در سناریوی رفع تحریم ها و افزایش 
میزان فروش نفت کشور، اعداد محاسبه شده، 

متفاوت خواهند شد.

متن بیانات حضرت آیت الله خامنه ای در دیدار 
خانواده آیت الله مصباح یزدی که به مناسبت دومین 
سالگرد درگذشت این عالم ربانی، برگزار شد، به شرح 

زیر است:
»بسم الله الرحّمن الرحّیم

و الحمدلله ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام علی 
سیدّنا ابی القاسم المصطفی محمدّ و آله الطیّبّین 

الطاّهرین سیمّا بقیةّ الله فی الارضین.
خیلی خوش  آمدید. بعد از مدتّها آقایان را و بعضی 
از خانمها را زیارت کردیم. بزرگداشت جناب آقای 
مصباح یکی از واجبات کارهای حوزه و روحانیتّ و 
ماها و همه است و بزرگداشت ایشان به معنای زنده 

نگه داشتن جهت گیری ایشان و راه ایشان است.
یک  )رضوان  الله  علیه(  مصباح  آقای  مرحوم 
در  من  که  داشتند  منحصربه فردی  خصوصیاّت 
قدیم  از  که  قم  برجسته ی  فضلای  مجموعه ی 
می شناختیم، و حالا هم  بحمدالله برکات بعضی شان 
را  این خصوصیاّت  میکنم، جامع  نگاه  دارد،  ادامه 
کسی مثل مرحوم آقای مصباح مشاهده نمیکنم؛ علم 
فراوان، فکر خوب و نوآور، بیان رسا و واضح، انگیزه ی 
تمام نشدنی و بی نظیر، خلقیاّت و رفتارهای شایسته 
و برجسته، سلوک و معرفت و توجهّ معنوی و مانند 
اینها؛ مجموع اینها را واقعاً انسان نمیتواند پیدا کند. 

اینها در آقای مصباح جمع بود.
َّهمُ  ِّتٌ وَ انِ َّکَ میَ بالاخره رفتن برای همه هست: انِ
ِّتوُن؛)۱( اگر چه خسارت است اماّ بالاخره چاره ای  مَّی
نیست، ناگزیریم؛ علاج این است که آن راه ادامه 
پیدا کند؛ آن ابتکار و آن کارهایی که ایشان کرده اند: 
ایشان  ابتکارات  از  یکی  ولایت«  »طرح  همین 
است؛ همین تشکیلات عظیم مرکز تحقیقات امام 
خمینی)۲( یکی از همان ابتکارات است؛ کتابهایی که 
ایشان نوشته اند، چه کتابهای علمی، چه آنچه مربوط 
به اخلاقیاّت و معنویاّت و ]برای[ استفاده ی عموم 
و مانند اینها است، یکی از آن کارها است؛ اینها را 
نباید گذاشت تعطیل بشود. الحمدلله آثار ایشان از 
همه جهت خوب است؛ آثار صوتی ایشان خیلی آثار 
خوبی است. سخنرانی های ایشان را یک مدتّی که 
در آن حسینیهّ سخنرانی داشتند، در عصرهای ماه 
رمضان تلویزیون پخش میکرد؛ من می نشستم پای 
تلویزیون گوش میکردم؛ نمیدانم کیِ بود. حالا من 
عصری می نشستم گوش میکردم؛ عصر ماه رمضان 
بود. به ایشان گفتم؛ گفتم اینها خیلی برجسته است، 
واقعاً خیلی خوب است؛ آدم می نشیند گوش میکند، 
واقعاً استفاده می کند. خب اینها نبایستی متوقفّ 
بشود؛ نباید مسکوت بماند، فراموش بشود. ایشان 
آثار صوتی دارند، آثار مکتوب دارند، آثار مؤسّسه و 
ـ یا  بنیانهای مؤسّساتی، مثلِ آنهایی که اسم آوردیم ـ
شاید هم غیر آنها که من خبر ندارم ــ دارند، الحمدلله 
وَ  دارند؛  خوبی  آقازاده های  دارند،  خوبی  فرزندان 
بثََّ منِهمُا رجِالاً کثَیراً وَ نسِاء؛)۳( الحمدلله؛ برکات 

نسلی شان هم برکات خوبی است.
این  دارد،  وجود  که  نکته ای  آثار،  حفظ  درمورد 
است که نگذاریم این آثار کهنگی پیدا کند. یعنی 
آن روزی که ایشان این مؤسّسه ی امام خمینی را 
راه انداختند، یک کار تازه ای بود؛ آیا امروز هم اگر 
بشود،  اداره  افتاده،  راه  اولّ  که  شکلی  همان  به 
باز هم تازه است؟ این، جای سؤال است؛ این به 
عهده ی شماها است. آقای رجبی)۴( و شما آقایان 
ببینید چه کار باید کرد که آن تازگی و طراوت حفظ 
بشود. آن اولّی که ایشان این کار را شروع کردند، 
خب یک کار خیلی نوِ جدیدی بود، توجهّ هایی را به 

 خودش جلب کرد؛ حالا هم باید همان جور باشد.
یا مثلاً کتابهای ایشان. خب حالا بعضی از کتابها، 
کتابهای علمی است، کتاب درسی است، مثلاً فرض 
کنید فلسفه؛ خب حفظش به این است که در حوزه 
اماّ  بشود؛  تدریس  است  مقتضی  که  جاهایی  در 
برخی از آثار مکتوب ایشان آثاری است که باید در 
ذهنها جایگزین بشود؛ بحث علم و فن و مانند اینها 
نیست؛ فکر است؛ باید در ذهن مخاطب بنشیند. 
چه جوری میشود نشاند؟ امروز با صِرف اینکه حالا 
تعداد نسخه هایی که از یک کتاب چاپ میشود، بالا 
باشد یا پایین باشد، مسئله تمام نمیشود؛ یعنی این 
جور کتابهای فکری ]این جوری حفظ نمیشود[. چرا، 
بعضی از کتابها هست که وقتی تعداد و تیراژ بالا 
برود، این یک موفقّیتّ است؛ فرض کنید کتابهایی 
که در شرح حال شهدا مینویسند؛ خب هر چه افراد 
بیشتر بخوانند، بیشتر بهره مند میشوند. کتابهای 
فکری این جوری نیست؛ کتابهای فکری لازم است 
در فکر رسوخ کند؛ و این، صرفاً با نشر کتاب حاصل 
نمیشود. شما نگاه کنید غربی ها در این کارها خوب 
واردند، خوب بلدند؛ ببینید مثلاً فرض کنید فلان 
نوشته؟  کتاب  چند  مگر  هگِل  مثلاً  حالا  متفکرّ، 
و  استخراج میکنند  کتابها  این  از داخل  را  افکارش 
درمی آورند، تخلیص میکنند، خلاصه میکنند، آن 
با  مختلف،  زبانهای  با  مختلف،  بیانهای  با  را  فکر 
شیوه های مختلف پخش میکنند، منتشر میکنند. 
بگیرد. انجام  باید  هم[  ایشان  مورد  ]در  کار   این 
آقای  به خود مرحوم  قبلها  البتهّ گمان میکنم  من 
از  بعضی  به  شاید  یا  علیه(  )رضوان  الله  مصباح 
شاگردهای ایشان راجع به ملّاصدرا این حرف را زدم 
که کتاب ملّاصدرا تدریس میشود، اماّ لبّ حرفهای 
ملّاصدرا چیست؟ ملّاصدرا چند مسئله ی اساسی 
دارد؛ اینها را پیدا کنید، بکشید بیرون، روی اینها 
بحث بشود، کار بشود، کتاب نوشته بشود، مباحثه 
مصباح  آقای  خود  درمورد  است.  لازم  این  بشود؛ 

همین جور است و باید این جوری بشود. نگاه کنید، 
نقطه ی  آن  ایشان،  فکری  جهت گیری  آن  ببینید 
تمرکز فکری ایشان چیست، چه در مسائل فلسفی، 
چه در مسائل اجتماعی، چه در مسائل اعتقادی و 
فکری، در فضای مجازی و از این قبیل پخش میشود 
ــ یک تکهّ حرف را پخش کنید، این منتشر بشود، 
در ذهنها بماند، به زبانها بیاید، تکرار بشود؛ و مثل 
مثَلَِ سائر)۵(  که در زبانها تکرار میشود و میماندَ، این 
فکر بماند، معلوم بشود این، فکر آقای مصباح است؛ 
تا افراد اسم آقای مصباح را می آورند، هر کسی که 
دیده این تکهّ ها را، این نوشته ها را، ذهنش به یکی از 
اینها متوجهّ بشود، یادش بیاید. مثلاً یکی از راه های 
پخش فکرِ یک آدمِ متفکرّ برجسته ی عمیقی مثل 

آقای مصباح این است.
صوت هم خیلی خوب است. حالا شاید لازم نباشد 
ـ  آن ]کار[  از اولّ تا آخرِ یک سخنرانی را پخش کنیم ـ
شاید یک مقداری تأثیر را هم کم کند ــ اماّ بالاخره 
ربع  سه  مثلاً  یا  ساعته  یک  یک صوتِ  از  میتوان 
ساعته ای که مستمع را کاملاً جذب میکرده، مثلاً یک 

ربع ساعت مطلب درآورد.
داخل  جلساتِ  این  در  که  چیزهایی  از  یکی 
حسینیهّ )۶( ایشان نظر من را خیلی جلب میکند، 
این است که وقتی ]فیلم آن را[ پخش میکنند، آدم 
میبیند اولّاً مستمعین که متراکم نشسته اند، همه 
جوانند، یعنی مثلاً یک آدم مسنّ بالای چهل سال 
شاید در اینها دیده نمیشود؛ همه جوانند. و ]ثانیاً[ 
همه همین طور محوند! این خیلی مهم است. من 
چون خودم سخنرانم، ده ها سال ]سخنرانی کرده ام[، 
به این نکات توجهّ دارم. چه زمانی هست که سخنران 
احساس میکند موفقّ است؟ این نگاه ها و برخوردها و 
به اصطلاح آن نمایشهایی که از رفتار مستمع وجود 
دارد، نشان دهنده ی یک حقیقتی است؛ این را شما 
در سخنرانی های ایشان مشاهده میکنید، یعنی این 
من را خیلی جلب میکند. ایشان چه دارد میگوید 

که این جور همه ی دلها را چشمها را مجذوب کرده، 
مبهوت کرده؟ این تکهّ های خاص را پیدا کنید، مکررّ 

پخش کنید.
خوشبختانه صدا و سیما نسبت به این قضیهّ روی 
خوش نشان داده. حالا گاهی اوقات هست مسئولانِ 
رسانه ها و مانند اینها روی خوش به یک چیزی نشان 
نمیدهند، ]ولی[ نسبت به کارهای ایشان الحمدلله 
صدا و سیما گرایش خوبی دارد و در ساعات مختلف 
]پخش میکند[. من گاهی عبور میکنم، ]وقتی[ نگاه 
میکنم میبینم، یا گاهی نشسته ام میبینم که از ایشان 
چیزهای زیادی را پخش میکنند؛ حیات آقای مصباح 

این است، زنده بودن آقای مصباح این است.
خیلی  بود،  هم  حیف  رفت،  ایشان  جسم  خب 
مایه ی برکت  حیف بود، یعنی وجود ایشان واقعاً 
بود، آدم از دیدن ایشان استفاده میکرد؛ یکی از این 
کسانی ]بود[ که ما در طول عمر دیدیم از دوره ی 
جوانی شان، نه حالا؛ آن وقت که ایشان شاید هنوز 
ازدواج هم نکرده بود ــ من قبل از اینکه بیایم قم، در 
مشهد با ایشان آشنا شدم؛ گمان میکنم مثلاً سال 
۳۶، ۳۷ بود ــ از آن وقت آدم میفهمید ایشان یک 
مرد متدینّ، اهل دین و اهل تقوا بودند. از جمله ی 
ِّرکُمُُ اللهَ رؤُیتَهُ«)۷( بود؛  آن کسانی بود که »منَ یذُکَ
رؤیت ایشان هم آدم را کمک میکرد، پیش میبرُد، 
به یاد خدا می انداخت. خب هر چه از آن جوانی 
گذشت، ایشان بهتر هم شد؛ اگرچه هر چه هست، 
مال همان دوره ی جوانی است. شما جوانها قدر این 
دوره را بدانید؛ آنچه آن آخرِ کار به درد آدم میخورد 
و گیر آدم می آید و برای آدم میماند، همین ]چیزی[ 
است که حالا شماها کسب کرده اید و دارید کسب 

میکنید. جوانها قدر جوانی شان را بدانند.
بله، دو  کند.  عالی  را  ان شاءالله درجاتشان  خدا 
بود.  دی  دوازدهم  گذشت؛  درگذشتشان  از  سال 
خداوند ان شاءالله درجات ایشان را عالی کند و ایشان 

را مشمول مغفرت و رحمت خودش قرار بدهد.

کرونا  بیماری  شیوع  آمار  افزایش  به  اشاره  با  جمهوری  رئیس 
در نقاط مختلف جهان، بر لزوم اجرای دقیق طرح های پیشگیری 
هوشمند از سوی دستگاه های مختلف تاکید و اظهار داشت: باید 
سطح مراقبت های بهداشتی را بالاتر ببریم و کسانی که ۶ ماه از 
تزریق آخرین دز واکسن کرونای آنها گذشته، نسبت به تجدید 

واکسیناسیون اقدام کنند.
ملی  در جلسه ستاد  دیروز  امروز  رئیسی صبح  ابراهیم  سید 
بیماری  این  به  ابتلا  آمار  رفتن  بالا  به  اشاره  با  کرونا  با  مقابله 
در کشورهای مختلف از شرق آسیا تا اروپا و آمریکا گفت: به 
لطف خدا، به همت نظام سلامت کشور، تلاش دولت و همکاری 
مردم، آمار ابتلا و تلفات کرونا در کشورمان مدت هاست که در 
پایین ترین حد ممکن قرار دارد، اما با توجه به افزایش نرخ شیوع 
ویروس کووید-۱۹ در برخی مناطق جهان، باید سطح مراقبت های 

بهداشتی را بالاتر ببریم.
رئیس جمهوری با تاکید بر لزوم اجرای دقیق طرح های پیشگیری 
بهداشت  وزارت  افزود:  مختلف  دستگاه های  سوی  از  هوشمند 
تمهیدات لازم برای تجهیز و آمادگی مراکز واکسیناسیون را فراهم 
کند تا کسانی که ۶ ماه از تزریق آخرین دز واکسن کرونای آنها 

گذشته، بتوانند نسبت به تجدید واکسیناسیون اقدام کنند.
رئیسی با اشاره به ساخت ۶ نوع واکسن کرونا در داخل کشور به 

همت دانشمندان ایرانی و با حمایت دولت اظهار داشت: استفاده 
تؤامان مردم از واکسن های ساخت داخل و واکسن های وارداتی، 
طرح  در  کرونا  واکسن  دز  میلیون  از ۱۵۶  بیش  تزریق  کنار  در 
واکسیناسیون سراسری که بالاتر از بسیاری از کشورهای اروپایی 
و آسیایی بود، باعث مهار کرونا و ارتقای سطح ایمنی عمومی در 

ایران شده است.
رئیسی از وزارت بهداشت و سازمان صدا و سیما نیز خواست تا 
با همکاری یکدیگر بسته رسانه ای مناسبی برای ارتقای آمادگی ها 
و افزایش سطح اقدامات مراقبتی و پیشگیرانه از سوی مردم تهیه 

و اجرا کنند.
رئیس جمهوری با تاکید بر ضرورت کنترل کامل و دقیق همه 
از مسافرین اظهار  انجام تست های لازم  مبادی ورودی کشور و 
رفع  بر موضوع  به طور جدی  بهداشت همچنین  وزارت  داشت: 
کمبود اقلام دارویی و آمادگی مراکز درمانی تمرکز کند تا در صورت 
افزایش آمار مبتلایان به کرونا، نگرانی از این ناحیه وجود نداشته 

باشد.
رئیسی تصریح کرد: وضعیت مطلوب کشورمان از لحاظ ابتلا و 
تلفات ناشی از بیماری کرونا یک موهبت الهی محسوب می شود 
که به جا آوردن شکر آن در قدر دانستن این نعمت و مراقبت برای 

پیشگیری از افزایش دوباره آمار شیوع بیماری است.

رهبر انقلاب در دیدار با خانواده آیت الله مصباح یزدی 

ابتکارات و راه آقای مصباح باید ادامه پیدا کند
بیانات رهبر انقلاب اسلامی در دیدار خانواده آیت الله محمدتقی مصباح یزدی )رضوان  الله  علیه( که ۵ دی ماه ۱۴۰۱ برگزار شده بود، صبح دیروز در محل 

برگزاری دومین همایش بزرگداشت علامه مصباح یزدی در تهران منتشر شد.

تاکید رئیس جمهوری بر کنترل کامل مبادی ورودی کشوردر جلسه ستاد ملی کرونا مطرح شد

من قبل از 
اینکه بیایم 

قم، در مشهد 
با ایشان آشنا 

شدم؛ گمان 
میکنم مثلًا 

سال ۳۶، ۳7 
بود. از آن وقت 

آدم میفهمید 
ایشان یک مرد 

متدینّ، اهل 
دین و اهل تقوا 

بودند

هفته گذشته بود که اعلام شد دولت بودجه ۱۴۰۲ را تقدیم مجلس کرده است. با این 
حال برخی از نمایندگان اعلام کردند که با تعیین تکلیف برنامه هفتم توسعه، بودجه 
سال آینده اعلام وصول نخواهد شد. از سوی دیگر برخی از نمایندگان نیز خواستار تمدید 

برنامه ششم و رسیدگی به لایحه بودجه سال آینده شده اند. 
در این رابطه و از آنجایی که بحث بودجه سال آینده به واسطه چالش های مهم اقتصادی 
امروز بسیار حائز اهمیت است، نماینده چابهار در مجلس شورای اسلامی معتقد است: 
دولت بودجه را آورده است مجلس از این جهت اعلام وصول نمی کند که قانوناً باید برنامه 

توسعه هفتم را می آورد زیرا جهت گیری های بودجه بر مبنای برنامه ۵ ساله است.
معین الدین سعیدی درباره افزایش نرخ ارز که منجر به تغییر رئیس بانک مرکزی شد، 
این که آیا این تغییر منجر به بهبود شرایط خواهد شد یا این که دولت باید به تغییرات 
عمیق تری دست بزند تا بتواند شرایط به وجود آمده را تغییر و بهبود بخشد، گفت: تا 
هنگامی که جهت گیری ها و رویکردهای اصلی اقتصادی دولت اصلاح نشود، صرف جابجا 

کردن رئیس کل بانک مرکزی مطلقاً نمی تواند مشکلی را حل کرد.
به گزارش ایلنا، نماینده مردم چابهار با اشاره به این که شاید آقای فرزین )رئیس جدید 
بانک مرکزی( یک مقدار شناخت شان به حوزه های مربوط به بانک مرکزی بیشتر باشد، 
عنوان کرد: موضعی که ایشان گرفتند مبنی بر این که کالاهای اساسی را با دلار نیمایی ۲۸ 
هزار تومان تامین می کنیم، از نظر من بازگشت به عقب دولت از مواضع قبلی اش نسبت 

به تک نرخی کردن ارز است.
وی یادآور شد: دولت بسیار بسیار روی جراحی اقتصادی که حذف ارز ترجیحی را در 
پی داشت تاکید می کرد و آن را یکی از دستاوردهای خودش می دانست اما از آنجا که 

برای معیشت دهک های کم درآمد تدبیر نکرد، عملاً شاهدیم بسیاری از مردم حتی سرانه 
مصرف گوشت قرمزشان به یک سوم کاهش پیدا کرده است.

سعیدی با بیان این که من از اینکه دولت قبول کند مسیر را اشتباه پیموده است بسیار 
استقبال می کنم، خاطرنشان کرد: اما از دیگر سو تا وقتی که اصلاح اقتصادی صورت نگیرد 
و رویکردهای اصلی دولت اصلاح نشود، بعید می دانم جابه جا کردن نیروها در حوزه های 
اقتصادی بتواند منشاء اثر باشد. از سوی دیگر ناهماهنگی بین ارکان تیم اقتصادی دولت 

وجود دارد.
وی افزود: دولت مشخصاً در عدم اجرای تکلیف قانونی مبنی بر تامین سبد کالا های 
خانوارها در بستر کالابرگ های الکترونیکی با قیمت شهریور ۱۴۰۰ خلاف قانون عمل می کند 

و شاهدیم مجلس هم رویکرد نظارتی خودش را تا این لحظه طی نکرده است.
انتخاباتی  مبارزات  زمان  در  رئیس جمهور  آقای  این که  درباره  چابهار  مردم  نماینده 
خودشان از یک برنامه ۷ هزار صفحه ای صحبت کردند، بیان کرد: از برنامه ۷ هزار 
صفحه ای که آقای رئیس  جمهوری فرمودند حداقل ۷ صفحه را رو کنند تا ببینیم چه 

چیزی هست، ما که تا این لحظه چیزی ندیدیم.
وی در خصوص تعیین تکلیف بررسی بودجه و  برنامه هفتم در مجلس شورای اسلامی 
و این که گفته می شود دولت بر بررسی لایحه بودجه تاکید دارد و تاکید مجلس بر بررسی 
برنامه هفتم است، گفت: دولت بودجه را آورده است، مجلس از این جهت اعلام وصول 
نمی کند که قانوناً باید برنامه توسعه هفتم را می آورد زیرا جهت گیری های بودجه بر مبنای 
برنامه ۵ ساله است از اینجا هم می توان گفت دولت به تکلیف خودش عمل نکرده و 
جمیع جهات نشان می دهد یک انسجامی در حوزه اقتصادی دولت وجود ندارد و به 

همین خاطر است که روز به روز شاهد افزایش نرخ ارز نرخ، تورم و کوچک شدن سفره 
مردم هستیم.

نماینده چابهار مطرح کرد
دولت بودجه را آورده ولی مجلس آن را اعلام وصول نمی کند
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